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Éjszakai úszás
December 2-tõl péntekenként a Szarvasi Gyógyfürdõben be-
vezetõ jelleggel lehetõség nyílik éjszakai fürdõzésre. A be-
lépõdíj alkalmanként 1000 Ft. A belépõdíj tartalmazza vala-
mennyi medence és élményelem használatának díját! A
szaunahasználat díjmentes! Az éjszakai fürdõzésre a belépés
20:30 órától történik, és 24:00 óráig kell a fürdõ területét el-
hagyni. Az éjszakai úszók részére a pénztár az adott napon
20:30 és 22:00 óra között tart nyitva, belépni csak az adott
napon váltott éjszakai úszójeggyel lehet. Igény szerint és kü-
lön díjazás ellenében lehetõség nyílik szolárium és masszázs
igénybevételére is.

GYÓGYFÜRDÕ A
KÖZPONTBAN

Szarvasi Gyógyfürdõ,
5540 Szarvas, Kossuth u. 23. 66/311-684

Jönnek a hosszú, téli esték,
kényeztesse magát a fürdõben!

Várjuk szeretettel a sportolni, pihenni,
kikapcsolódni vágyókat!

Nyitvatartás:
Hétfõ: szünnap � Kedd- Péntek: 9-20

Szombat: 10-20 � Vasárnap: 10-18

Kosárlabda-eredmények
a Vajdából

November 15-én Szarvason a Vajda Péter Gimnázium Sportcsarno-
kában rendezték meg a Megyei Diákolimpia egyik fordulóját.

A rendezvényen a szarvasi Vajda Péter Gimnázium és a Béké-
si Református Gimnázium fiú kosárlabda csapata mérte össze
erejét.

Az eredmény a következõképpen alakult:

23/6, 20/13, 12/20, 26/2,
 így a játékot 81-41-re a Vajdás fiúk nyerték.

A Vajda kosárszerzõi:
Szekeres András 11. F 26/6; Szuhaj Márk 11. F 18; Pálcza János 11. F

12; Urbancsok János 11. F 11/3; Horváth Robin 11. C 9; Farkas
Péter 12. F 2; Budai Ádám 10. C 2; Molnár Benedek 9. B 2. Edzõ:
Vida Béla.

A Békés legjobb dobói:
Jenei István 8; Vinter Adrián 6; Galló János 6.
Gratulálunk a szép eredményhez! Hajrá fiúk, így tovább!

� Egy új cég,
egy új tevé-
kenység a vá-
ros életében a
mostanra ki-
alakult Gyógy-
Termál Kft. és
m û k ö d é s e ,

nem csoda, hogy a figyelem na-
gyobb iránta. Sok döntést is kel-
lett hozni, amíg a mai helyzethez
eljutottunk, s például a szerveze-
ti és mûködési szabályzatunkat
majd a decemberi ülésen tárgyal-
ja a testület.

� A novemberi, átfogó beszá-
molójából mit emelne ki?

� Ez egy középtávú, ötéves fej-
lesztési terv, 2006-tól 2010-ig fo-
galmazza meg az elképzelésein-
ket, aminek lényege, hogy nyere-
séges tevékenységeink fejleszté-
sével, szolgáltatásaink bõvítésé-
vel, költségcsökkentõ beruházá-
sokkal, kft-szinten nyereségessé
kívánunk válni. Részletesebben, a
termálfûtésbe bevont intézmé-
nyek számát szeretnénk növelni,
és a szükséges engedélyek meg-
szerzése után ezen cégeknek a
használati melegvizet is szolgál-
tatni, ami egész éven át bevételt
jelentene. Másfelõl a gyógyvíz je-
lenleg a szennyvíztelepre kerül,
amit � ugyancsak a szükséges en-
gedélyek beszerzését követõen �
a belvízelvezetõ rendszeren ke-
resztül távolítanánk el, ezzel je-
lentõs költségmegtakarítás érhe-
tõ el.

� Gondolom a beszámoló az
elmúlt esztendõ tapasztalataira
támaszkodva készült, mit mutat
az elsõ év?

� A gyógyászat az elvárásoknak
megfelelõen mûködik, a fürdõ
szabadidõ-, és sportcélú kihaszná-
lásában viszont még jelentõs tar-
talékok vannak. Népszerûsíteni
szeretnénk az orvosi beutaló nél-
kül is igénybevehetõ kezeléseket:
a gyógyiszap-kezelést, a tangen-
tort, a gyógy-masszázst. Ezen túl-
menõen a keddi és csütörtöki na-
pokon reggel 6 órától este 7 órá-
ig � tehát munkaidõn kívül is �
várjuk a beutalóval érkezõket.
Bevezettük az éjszakai fürdést, a
pénteki lehetõség után tervezzük
a szerdai éjszakai fürdés lehetõsé-
gének megteremtését.

� Már építés közben is, de az-
óta is értesültünk beruházási
problémákról�

� Lezárult az éves garanciális
eljárás, az elkészült jegyzõkönyv
továbbra is sok mûszaki hiányos-
ságot tartalmaz, amit a kivitelezõ
nem csinált meg, s aminek jogos-
ságát vitatja. Nem mûködik az au-
tomatika, kézi vezérléssel pedig
nem lehet úgy irányítani a rend-
szert, ahogyan mûködnie kellene.
Jelentõsen drágítja ez a probléma

Dr. Dmeter Lászlót kérdeztük

A fürdõ tervei és stratégiája
Amióta megnyitott az új Szarvasi Gyógyfürdõ, szinte min-
den testületi ülésen téma volt a mûködése. Legutóbb, a no-
vemberi testületi ülésen, átfogó beszámolót tárgyaltak a
képviselõk dr. Demeter László igazgató elõterjesztése nyo-
mán. Az igazgatóval beszélgetve elsõként azt a kérdést tet-
tük fel, minek tulajdonítja azt a kiemelt figyelmet, ami a
fürdõ munkáját kiséri?

a mûködésünket, ezért a testület
úgy döntött, hogy kártérítési
igényt jelentünk be, amit peres
úton kívánunk érvényesíteni a ki-
vitelezõ felé. Azt azonban hangsú-
lyoznám, hogy mindez a szolgál-
tatások színvonalát nem csökken-
ti. Vízmintáink folyamatosan kifo-
gástalanok, a hõmérséklet és a
körülmények megfelelõek, a für-
dõ jól mûködik.

� Hogyan fogata el, szerette
meg a közönség a Szarvasi
Gyógyfürdõt?

� Kezd kialakulni a fürdõ új
törzsközönsége. A vidékiek, a tu-
risták � fõként a gyakorlott fürdõ-
járóknak, akiknek van összeha-
sonlítási alapjuk más fürdõk mi-
nõségét és árait illetõen � elisme-
rõen szólnak a Szarvasi Gyógyfür-
dõrõl. A szarvasiak sokkal kritiku-
sabbak, de mi ezt elfogadjuk.

� A termálfûtés is ebbe a cég-
be tartozik immár�

� Igen, átvette a Gyógy-Termál
Kft. a fûtésszolgáltatást, ami fenn-
akadás nélkül megy, a megoldan-
dó feladatokat folyamatosan meg-
oldjuk. Az idõjárás ebben a sze-
zonban eddig a fogyasztóknak
kedvez.

� Ingatlankezeléssel is foglal-
kozik a kft�

� Az ingatlankezelés az Árpád-
bazársor hasznosítását jelenti, azt
követõen, hogy a jelenlegi bérlõk-
nek a szerzõdése lejár. Olyan új
bérlõket keresünk, akiknek a te-
vékenysége kapcsolódik a fürdõ-
höz, a gyógyászathoz.

� Az ipari park gondozása is
a feladatok között van�

� Most pályázunk a térségi ipa-

ri park címre, igyekszünk a már
bentlévõ vállalkozásokat össze-
fogni, újakat letelepíteni. Az ipari
park iránt folyamatos az érdeklõ-
dés.

� Nem sok az ellátandó fel-
adatkör?

� Talán úgy tûnik, hogy szerte-
ágazó, mégis jól összeillõ tevé-
kenységek ezek. A Gyógy-Termál
Kft. menedzsmentje alkalmas a
feladatok összehangolására és el-
látására.

� Visszakanyarodva a fürdõ-
höz, jól látható, hogy törekednek
plussz-szolgáltatásokkal, progra-
mokkal is kiszolgálni a vendége-
ket.

� Úgyvan, büfét üzemeltetünk
� immár saját dolgozóval �, van
szolárium, manikûr, pedikûr, kon-
dicionáló-terem, sztep-aerobik,
természetgyógyász (íriszdiag-
nosztika, kineziológia, Bach-vi-
rágterápia egyebek között.) He-
lyet biztosítunk a Ritmus Sport
Aerobik Klubnak, de járnak ide
jógások és különféle baráti társa-
ságok is, rendszeresek az úszótan-
folyamok. Elõadás-sorozat volt a
fürdõben természetgyógyászat-
ezotéria témakörben, most debü-
tál � hagyományteremtõ szándék-

kal � a Luca-napi 24 órás úszás.
Ezeket a programokat folyamato-
san igyekszünk bõvíteni, folyama-
tosan keressük az együttmûködõ
partnereket.

� Régóta hallani a fürdõvel
kapcsolatos gyógyszálló tervé-
rõl�

� Az éves és középtávú tervek
mellett kell legyen hosszútávú
stratégia is, a gyógyszálló ezek
közé tartozik. A jelenlegi, városi
kistérségi vonzáskör a gyógy ide-
genforgalom megteremtésének
lehetõségével teljesedhetne ki, ez
egy 40-50 fõs gyógyszálló-beruhá-
zással, önálló gyógyászati részleg-
gel mûködhetne, wellness-szolgál-
tatások nyújtására is alkalmassá
téve.

� Ehhez külsõ beruházó kelle-
ne?

� Valószínûleg ezt csak vállal-
kozói tõkebevonással lehet meg-
valósítani.

� Viszont az egészség-ipar fel-
lendülõben van, tehát nem re-
ménytelen a dolog�

� Egyértelmûen. Ez a beruházás
� ha megvalósulna � jól illeszked-
ne a város egyéb, az idegenforga-
lom növelését célzó kínálatához.

T.L.

Egy kerékpáros sérült meg
könnyebben abban a balesetben,
mely Mikulás napján történt Szar-
vas és Orosháza között. Egy Volks-
wagen Golf típusú személygépko-
csi Szarvas felõl Orosháza irányá-
ba tartva utolért egy kerékpárost
és meg akarta õt elõzni. A kerék-
páros eddig ismeretlen okból
megingott, és az autó jobb vissza-
pillantó tükrének nekiesett. Az
anyagi kár 50 ezer forint.

Csabacsûdön a sor
Az utóbbi idõben rendre érkez-

tek a hírek több közeli település
polgármesteri hivatalának, azaz
azok szerszámos raktárainak ki-
fosztásáról. Ezúttal úgy látszik
Csabacsûdön volt a sor, hiszen de-
cember 8-án a hivatal körbekerí-
tett mûhelyébõl loptak el elektro-
mos kéziszerszámokat 300 ezer
forint értékben.

Sikertelen manõver
Hétköznapi autós ha csak gon-

Kék hírek
dolatban próbál meg  Szarvason
autóbusszal a Szabadság utcáról a
Polgármesteri Hivatalnál lefor-
dulva eljutni a Fõ téri iskoláig, va-
lószínûleg attól is megizzad. A
Körös Volán buszvezetõinek na-
ponta többször meg kell birkózni-
uk ezzel a feladattal. December
12-én a manõver nem sikerült, az
�áldozat� egy Seat személygépko-
csi volt. Az anyagi kár 30 ezer
fornit.

A nagy átverés
Csúnyán rászedték azt a fõisko-

lást, aki kalandjáról kedden dél-
után tett bejelentést a Szarvasi
Rendõrkapitányságon. A diákot
mobilján egy nõ hívta fel, aki be-
mutatkozott és azt újságolta el
neki, hogy az egyik mobil szolgál-
tató cég nyereményjátékán 14
millió forintot nyert. Hozzá tette,
a nyeremény felvételének feltéte-
le, hogy a diák vásároljon három
tízezer forintos feltöltõ kártyát,

A Szarvasi Gyógyfürdõben a
Luca-napra szervezett 24 órás
úszó-maraton sarokszámai ezek:
a hétfõn 17 órakor kezdõdõ és
kedden 17 órakor végetérõ ren-
dezvényen 250-en szálltak a
medencébe és összesen 180 km-
es távot teljesítettek. A fürdõ
igazgatója, dr. Demeter László
így elégedetten nyilatkozott az
úszó-maraton végeztével, ked-
den 17 óra után néhány perccel.
Amint elmondta, dr. Darida And-
rás ötletébõl született a rendez-
vény, amit a továbbiakban is
szeretnének megrendezni, aján-
dékot adva így az úszás szerel-
meseinek, egyúttal erõsíteni a
lakosság és a fürdõ kapcsolatát
is. Darida Andrást egyébként
maga mellett tudhatta az összeg-
zés perceiben Demeter László,
hiszen az utolsó perceket is
úszással töltötte az ötletgazda, s
a kezdeményezõhöz illõen õ
úszta a leghosszabb távot, több

Kétszázötvenen száznyolcvanat
alkalommal, összesen 9500 mé-
tert teljesített. A 250 résztvevõ-
bõl egyébként 15-en voltak, akik
a 24 óra alatt többször is vissza-
tértek egy-egy úszásra, a leg-
többször � négyszer � Koltai La-
jos. A legfiatalabb versenyzõ

Medvegy Zalán volt, öt és fél
évesen ötven méterrel vette ki
részét a 180 kilométerbõl.  A
l e g i d õ s e b b  h ö l g y v e r s e n y z õ
74 esztendõs  volt ,  a férfiak
között Klenk Józsefé volt a kor-
elnöki cím.                               T.L.

melyek azonosító számát neki be-
diktálja. A fõiskolás közölte az õt
hívó nõvel, hogy ennyi pénze
nincs, mire az beleegyezett, hogy
legyenek a megvásárlandó kár-
tyák egyenként csak ötezer forint
értékûek.

Megállapodtak, hogy fél óra
múlva újra hívja õt a nõ, s a diák
a megbeszéltek szerint megvásá-
rolta a feltöltõ kártyákat, a védõ-
réteg lekaparása után megjelenõ
azonosító számokat annak rend-
je-módja szerint bediktálta. Ekkor
azzal köszönt el a nõ, hogy tíz perc
múlva újra hívja a részletek meg-
beszélése végett. Ám a diák hiába
várt. Ekkor úgy gondolta, sebaj, a
feltöltõ kártyákat a saját egyenle-
ge gyarapítására  használ ja .
Csakhogy azok érvénytelen-

nek bizonyultak, nyilvánvaló-
an a titokzatos telefonáló már
rég megtette helyette a megfe-
lelõ mûveletet � a saját tele-
fonjára küldte a pénzt. Csaló-
dott hõsünk hiába próbálta hívni
a számot, amelyrõl a nõ keres-
te, csak kattogást hallott, vél-
hetõen egy nyilvános telefon-
fülkébõl hívták.

Habosan is zajos
Úgy akartak betörni a

békésszentandrási Zalka Szövet-
kezet irodájába, hogy a riasztóra
egy dobozt tettek, melyet aztán
telefújtak Púr-habbal. Ezután be-
törték az iroda egyik ablakát, ám
megszólalt a riasztóberendezés, a
betörõ megijedt és elmenekült a
helyszínrõl. A rendõrség ismeret-
len tettes után nyomoz.

Hármat adtak, négyet kaptak

Négy pazar autót kapott decemberben a Szarvasi Rendõrkapitány-
ság az Országos Rendõrfõkapitányság által Békés megyébe rendelt
keretbõl, ugyanakkor három, régebbi, használt autótól váltak meg. Az
új autók közül kettõ Skoda Octavia típusú, ezek a közrend, közleke-
désbiztonság céljait szolgálják majd, az egyik Szarvason a másik pe-
dig Gyomaendrõdön állt munkába. A két Chevrolet Lacetti típusú au-
tót a bûnügyi osztály használja majd. Hitz Éva rendõr százados, a szar-
vasi kapitányság hivatalvezetõje beszámolt arról is, hogy a dévaványai
õrsöt egy URH-s Volkswagen Bora autóval erõsítették meg.
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BEVÁSÁRLÁSI TIPP!
mágneses lepedõ 14.900.-
birkagyapjú takaró 19.900.-
gyermek bárány garnitúra 24.900.-
gyermek pamut ágynemûhuzat 2.900.-
birkagyapjú garnitúra 39.900.-

3 db báránygyapjú ágynemû 119.800.-
3 db garnitúrába tartozik 3 db párna,

3 db takaró, 3 db derékalj

natúr fenyõ ágykeret (90x200cm) 38.900.-
cseresznyepácos ágykeret (180x200 cm) 38.900.-
egészségügyi vákuum matrac (LUXOR) 54.900.-
bárány gyapjú ágynemû 49.900.-
felnõtt pamut ágynemûhuzat 5.900.-
gyapjú gépkocsihuzat 6.900.-
mágneses vesemelegítõ 2.500.-
nõi, férfi mellény 9.600.-

Akció a készletig! Tessék sietni!

Békéscsaba, Petõfi u. 2. 66-442-967

TESCO üzletsorán Tel.: 66-453-943

Október16-án este 18 órakor
25 fõs csoportunk elindult a né-
metországi Haan városába, ahol
gimnáziumunk testvériskolája
volt a végcél.

Több mint 20 órás út állt elõt-
tünk. Odafelé megálltunk egy gyö-
nyörû német városkában, a
Regnitz folyó partján fekvõ
Bambergben. A nagyon szép ba-
rokk és rokokó stílusban épült
házak, a hangulatos sétálóutcák
mindenki tetszését elnyerték.
Megcsodáltuk a monumentális
Dómot, ahol II.Henrik császár
nyugszik feleségével, Kunigundá-
val, és melynek Bamberger Reiter

Nagy utazás
A Vajda Péter Gimnázium és Szakközépiskola diákjainak
egy kis csapata 2005 õszén ellátogatott új testvériskolájába,
Németországba, Haan-ba. A város kicsit nagyobb Szarvas-
nál, Kölntõl és Düsseldorftól nem messze fekszik. Kilence-
dikes és tizedikes diákok vettek részt a csereutazáson, a
nyelvgyakorláson kívül sok szépet láthattak és tapasztal-
hattak. Közülük Szin Szandra 10. F osztályos tanuló mesél
élményeirõl.

volt, mert a tanárnõ a német pár-
tokat, a választásokat, azok ered-
ményét próbálta elmagyarázni �
hát nem volt egyszerû dolog meg-
érteni.

Délután az egész csoport
Wuppertal-ba utazott, ami pár ki-
lométerre van Haan-tól.

A kirándulás érdekessége volt,
hogy utazhattunk Európa egyet-
len függõvasútján, melynek útja a
Wupper folyó felett vezetett.

A harmadik napon délelõtt az
iskola igazgatója és Haan polgár-
mestere köszöntött minket az au-
lában. A kedves szavak mellett
kaptunk egy térképet és ismerte-

tõ füzetet a városról. Majd Köln
volt aznapi kirándulásunk cél-
pontja. A várost egy feladatlap se-
gítségével kellett felderítenünk,
természetesen német partnere-
inkkel, kis csoportokban. A híres
Kölni Dóm tetejérõl lepillanthat-
tunk a városra, ezért a látványért
keményen megdolgoztunk, mert
509 lépcsõ vezetett fel a tetejére.

A következõ napon délelõtt
projektmunkánk volt kis csopor-

nevû lovasszobra állítólag István
királyunkat formázza.

A 3 órás városnézés után foly-
tattuk utunkat. Ekkor már min-
denki lázasan elõszedegette a tás-
kája legaljából a jegyzeteit és
intenziv tanulmányozásukba kez-
dett, hogy zökkenõmentesen áthi-
dalja az elsõ találkozás nehéz pil-
lanatait.

Végre begördült buszunk a
haan-i gimnázium elé, ahonnan a
német családok mindenki haza-
vittek. Az �én családom� egy na-
gyon aranyos és vendégszeretõ
család volt. Ez már az elsõ estén
kiderült a vacsora közben. Renge-
teget beszélgettem velük, ha vala-
mit nem értettem, elmagyarázták.
A partnernõm átadta nekem a szo-
báját, ami nagyon otthonos volt,
és sok mindenben hasonlított az
én szobámra, így nagyon hamar
igazán otthon éreztem magam.

Második nap reggel iskolába
mentünk, és részt vettünk partne-
reinkkel a tanítási órákon. Beül-
hettünk matek, fizika angol né-
met, ének és politika órákra, ez
utóbbi meglehetõsen bonyolult

tokban, ami különbözõ feladatok-
ból állt. Így filmet forgattunk a
városról, cikket írtunk a cserekap-
csolatról, frissítettük a honlapot,
összehasonlítottuk a német és a
magyar iskolarendszert. Mun-
kánk jól megérdemelt jutalma a
délutáni düsseldorfi kirándulás
volt gyönyörû napsütésben, így
nagy örömmel néztünk szét a vá-
rosban. Csodálatos hely volt ez,
nekem talán ez tetszett legjobban
az összes közül. Az ó-város, a
Neptun-kút, a Városháza, a temp-
lomok, a hangulatos utcácskák,
szép parkok vonzzák ide a látoga-
tókat.

Utolsó kirándulásunkat Aa-
chenbe tettük, ahol a Dómot néz-
tük meg elõször a kincstárral
együtt, ahol Nagy Károly karrarai
márványból készült csodálatos
szarkofágját is láthattuk, a dóm-
ban pedig a trónszékét.

Öröm volt bebarangolni ezt a
csodaszép várost, látni érdekes
nevezetességeit, érezni a hangu-
latát. Bár még több idõnk lett vol-
na rá!

A hét vége német családommal
telt, mégpedig nagyon jól. Vol-
tunk születésnapi buliban, ahol
rengeteget nevettünk, uszodában,
ami egy igazi élményfürdõ volt,
kirakodóvásárban, mert a város-
ban nagy ünnepség volt: a város
napját ünnepelték a hagyomány
szerint. Ennek záróakkordjaként
részt vettem egy katolikus misén
is.

Szombat este diszkót rendeztek
tiszteletünkre az iskolában.

Vasárnap német szüleim elvit-
tek a Haan-tól pár kilométerre fek-
võ Neander-völgybe. Itt megnéz-
tem az evolúció fejlõdésérõl szó-
ló érdekes kiállítást, ami nagyon
tetszett és mivel már tanultam
róla, örültem, hogy ezt is láthat-
tam.

Utolsó esténket kedvenc kávé-
zónkban töltöttük a már jól össze-
szokott társaságunkkal.

Másnap elérkezett a búcsú pil-
lanata, ami kicsit nehéz volt mind-
annyiunknak, mert csodálatos na-
pokat töltöttünk gyönyörû helye-
ken, jó társaságban. Barátságok
köttettek. Én nagyon jól éreztem
magam a partnerem egy nagyon
aranyos és kedves lány és remé-
lem, hogy kapcsolatunk életre
szóló barátság lesz. Mindemellett
még a nyelvtudásunkat is próbá-
ra tehettük, és a németországi ta-
nárok szerint ezt a próbát dereka-
san kiálltuk. Tavasszal várjuk
vissza barátainkat.

Két kísérõtanárunk Huszár
Jánosné és Pécsváradiné Tóth Ani-
kó voltak, köszönjük, segítségü-
ket, bíztatásukat. Ezzel az úttal
egy életre szóló élményben volt
részünk.

November 23-án Ráckevén ren-
dezte meg az Ady Endre Gimnázi-
um a TOPIC osztrák újsághoz kap-
csolódó versenyét. Ezt a folyóira-
tot és még további hármat (SÖ,
Kleines Volk, Spatzenpost) évek
óta olvassák a németül tanulók
iskolánkban, a Vajda Péter Gim-
náziumban. Minden lap árából bi-
zonyos összeggel támogatja a
JUNGÖSTERREICH Kiadó az Oszt-

TOPIC verseny Ráckevén
rák Ifjúsági Vöröskeresztet.

19 csapat vetélkedett egymás-
sal, helyiek és vidékiek egyaránt.
Vecsésrõl, Tamásiból, Budapest-
rõl, Mezõtúrról és mi Szarvasról
érkeztünk. A 3 fõs csapatban Kiss
Kitti, Bencsik Beáta és én, Sebes-
tyén Krisztina vettünk részt. A
verseny három részbõl állt. Itthon
egy kollázst kellett készítenünk,
egy általunk választott témában,

ami egy TOPIC újságcikkhez kap-
csolódik. A véradás témát válasz-
tottuk, aminek nagy sikere lett.
Ott a helyszínen még két feladat
várt ránk. Egy tesztet töltöttünk
ki, ami egyedül a mi csapatunk-
nak lett hibátlan. A szóbelin pedig
egy most csatlakozott Európai
Uniós országot kellett bemutat-
nunk német nyelven. Máltára
esett a választásunk. A máltai him-

 Az egészséges fogak
A fogakat mindennap leg-

alább kétszer, de jó ha minden
étkezés után megmossuk, így
lesznek azok egészségesek. Is-
kolánk fontosnak tartja, hogy

Tízévesek a fogszuvasodásról
November 23-án a Tessedik Sámuel Fõiskola Pedagógiai Fõ-
iskolai Kar Gyakorló Általános Iskolájában a 3. és 4.osztá-
lyos tanulók az ÁNTSZ által szervezett Fogszuvasodás meg-
elõzési program keretében egy rövid filmet láthattak a gyer-
mekkori szájápolásról, melyet interaktív beszélgetés köve-
tett a fogszuvasodás megelõzésérõl. A programot vetélke-
dõ, valamint a fogápoláshoz használatos apró jutalomtár-
gyak átadása zárta. A 4.osztályosok eddigi tapasztalataikat
az alábbiak szerint foglalták össze:

az ide járó gyerekeknek épek
legyenek a fogai, ezért éven-
te kétszer fogászati ellenõrzé-
sen veszünk részt és hetente
egyszer Elmex-gélt alkalma-
zunk, ami fluoridot tartalmaz. A

fluorid ellenállóvá teszi a fogzo-
máncot.

A felnõttek nagy része nem
mos fogat, ami rossz hatással
van a gyermekei számára.

Ebben az iskolában ellenõrzik
a tanítók azt, hogy minden gye-
rek alaposan megmossa a fogát.
Így segítik azt, hogy a maradó
fogaink is egészségesen, szépen
fejlõdjenek.

Iskolánk 3-4. osztálya részt
vett egy ÁNTSZ elõadáson, amin
a fogszuvasodásról beszélget-
tünk. Megtanultuk, hogyan ala-
kul ki: Elõször a lepedék lerakó-
dik a fogzománcra, majd kis
lyuk keletkezik, ami egyre nõ.
Végül az egész fog elromlik.
Megtanultuk azt is, hogy alapos
fogmosással, kevesebb cukor-
tartalmú étel fogyasztásával ez
megelõzhetõ. Megnéztünk egy
videót is, amin bemutatták, ho-
gyan kell helyesen megmosni a
fogunkat. Az elõadás végén igaz-
hamis játékot játszottunk. Aján-
dékban pedig mindenki része-
sült.

Tessedik Sámuel Fõiskola
Pedagógiai Fõiskolai Kar

Gyakorló Általános
Iskola 4.osztálya

Hagyományaihoz híven a Ma-
gyar Vöröskereszt azokról az ön-
kéntesekrõl, akik nemcsak segítõ
kezüket, hanem konkrétan karju-
kat nyújtják, hogy vérükkel segít-
senek azokon, akik erre rászorul-
nak. A szarvasi ünnepségen, a
múlt héten pénteken délután a
TSF Pedagógiai Karának ebédlõjé-
ben összegyûlt véradókat elõbb a
Szarvasi Táncsport Egyesület pro-
dukciója köszöntötte, majd dr.
Ágoston Béláné, a Vöröskereszt
Szarvasi Területi Szervezetének
vezetõje köszöntötte a megjelent
véradókat. Rövid ismeretterjesz-
tõ elõadásában dr. Hanyecz
Vincéné a vérnyomásról érteke-
zett, majd Priskin János a Vörös-
kereszt megyei elnöke tolmácsol-
ta a megyei vezetés elismerõ sza-
vait a véradóknak, s a véradáso-
kat szervezõknek egyaránt. Kö-
szöntötte a szarvasi ünnepség
résztvevõit dr. Gyimesi Hilda, az
Országos Vérellátó Szolgálat Bé-

Véradók köszöntése
kés megyei fõorvosa is. A vacsora
és a baráti beszélgetés kezdete
elõtt a véradók elismeréseket,
ajándékokat kaptak.

Lapunknak dr. Ágoston Béláné
beszámolt a nem sokkal korábban
rendezett megyei ünnepségrõl is,
ahol Korcsog István, kondorosi
lakos, mint 180-szoros véradó
vette át megérdemelt jutalmát.
Ugyanitt 130-szoros véradóként
vették át jutalmukat Gunda János,
Lestyan János és Makai László
szarvasi lakosok, s 110-szeres vér-
adóként Körmendi Elek. A megyei
ünnepségen kiváló véradásszer-
vezõ munkájáért vehette át az
MVK Országos Titkárságának elis-
merését Dankó Pálné kondorosi
és dr. Janowszky Jánosné szarva-
si véradásszervezõ.

A Magyar Vöröskereszt Szarva-
si Területi Szervezetének nevé-
ben dr. Ágoston Béláné ezúton is
köszönetet mond mindazoknak,
akik munkájukat segítik: Szarvas,

Békésszentandrás, Csabacsüd,
Örménykút, Kardos, Kondoros
önkormányzatainak, a Tessedik
Sámuel Fõiskola vezetésének,
kari fõigazgatóinak Szakács
Mihályné dr. fõigazgatónak külön
a Véradó Nap megrendezéséhez
nyújtott segítségéért, a Szarvasi
Komép Kft. vezetõinek, Mihály Ist-
vánnak és dr. Bakos Jánosnénak,
a Moroko Farm Kft-nek, a Vasipa-
ri Rt-nek, dr. Pataki Márta közjegy-
zõnek, a Mezõmag Kft-nek, a Szi-
rén Ruházati Szövetkezetnek és
az ETON dolgozóknak, Bohus
Béla mestercukrásznak, a Jelen-
ker Bt-nek, a Szarvas-Coop Rt-nek
és elnökének Bõdi Jánosnénak, a
Mozzaralla Kft-nek, a Szarvas
Cipó Kft-nek, a Serfõzõ Kft-nek, a
Pelikán Gyógyszertárnak és a vö-
röskeresztes aktivákank: Elefánty
Györgynének, Varga Máriának,
dr. Janowszky Jánosnénak, Plje-
sovszki Mihálynénak, Gombár
Görgynek, Dobrotka Pálnénak.

Közlemény
A Ruzicskay György Közalapít-

vány 2005/2006 tanulmányi évre
kiírt Ruzicskay � ösztöndíj pályá-
zatát a Kuratórium döntése alap-
ján           Hering Zoltán

egyetemi hallgató nyerte el.
A Közalapítvány

Kuratóriuma

nusszal, régi népzenével és képek-
kel próbáltuk érdekessé tenni az
elõadást. A vidéki és helyi csapa-
tokat külön értékelte a zsûri, így
a 14 vidéki csapat közül elsõk let-
tünk. Nagyon örültünk a helyezé-
sünknek, hiszen országos verseny
volt. Köszönjük a lehetõséget fel-
készítõ tanárunknak, Vidácsné
Szurgent Évának.

Sebestény Krisztina, 11. B

A Fidesz � Magyar Polgári Szö-
vetség 5. sz. választókerületének
Békésszentandrás, Csabacsüd,
Gyomaendrõd, Hunya, Kardos,
Kondoros, Szarvas, Örménykút
helyi szervezetei és az. 5. sz. vá-
lasztókerületi szervezet egyhan-
gúlag Domokos Lászlót, a térség
országgyûlési képviselõjét jelöl-
ték a 2006-os országgyûlési vá-
lasztáson indítandó jelöltnek.

Domokos László a jelölést elfo-
gadta és a további sikeres, együtt-
mûködésen alapuló és bizalomra

épülõ munka fontosságát emelte
ki, melyet továbbra is a hit, a sze-
retet és az összefogás jellemez,
mert �Valljuk, hogy az ember fe-
lelõsséggel tartozik önmaga, csa-
ládja és nemzete boldogulásáért;
hogy aki nem tesz meg mindent
önmagáért, családjáért, hazájáért,
az nem fogja becsülni azt sem,
amit családjától és hazájától kap.�

Békésszentandrás, Csabacsüd,
Gyomaendrõd, Hunya, Kardos,
Kondoros, Szarvas, Örménykút

helyi szervezetei

Domokos László a jelölt
A Fidesz � Magyar Polgári Szö-

vetség jelöltjeirõl az Országos Vá-
lasztmány decemberi ülésén, a
múlt hét végén döntött, jóváhagy-
va az ajánlást.

A Fidesz � Magyar Polgári Szö-
vetség Békés megyei, 2006-os or-
szággyûlési képviselõ választáson
induló jelöltjeit sajtótájékoztatón
mutatkoznak be december 15-én,
csütörtökön 14.00 órakor a Szlo-
vák Étterem-Galériában, Békés-
csabán.


